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Lauksaimniecības  konsultatīvās padomes sēde 

 

Vieta: klātienes sanāksme ZM 23. stāva zālē 

Sēdes sākums: plkst. 09:00  

Sēdes norises tiesiskais pamats:  

Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumi Nr. 769 “Lauksaimniecības 

konsultatīvās padomes nolikums”. 

 

Sēdes dalībnieki. Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes 

(turpmāk – Padome) sēdē ar balss tiesībām piedalās: 

 

Nr. 

p.k. 

Pārstāvētās iestādes/biedrības nosaukums,  ieņemamais 

amats 

Padomes locekļa 

vārds, uzvārds 

1. Zemkopības ministrs Armands Krauze 

2. Zemkopības ministrijas valsts sekretārs Raivis Kronbergs 

3. Biedrības “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības padome” 

valdes priekšsēdētājs 

Guntis Gūtmanis  

4. Biedrības “Zemnieku saeima” valdes priekšsēdētājs Juris Lazdiņš 

5. Biedrības “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācijas” pilnvarotais pārstāvis 

Rolands Feldmanis 

6. Biedrības “Lopkopības saimniecību asociācija” valdes 

loceklis 

Jānis Miezītis 

7. Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības asociācija” 

valdes priekšsēdētājs 

Gustavs Norkārklis 

8. Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētāja vietnieks 

Rūdolfs Pulkstenis 

9. Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

   

10. Biedrības “Latvijas Piensaimnieku Centrālā savienība” valdes 

priekšsēdētājs 

Jānis Šolks 

11. Biedrības “Lauksaimnieku apvienība” valdes loceklis  Andris Gargurnis 

 

Citi Padomes sēdes dalībnieki: 

Nr. 

p.k. 

Iestādes/biedrības nosaukums, ieņemamais amats 

 

Vārds, uzvārds 

 

1. Lauku atbalsta dienesta direktors Ģirts Krūmiņš 

2. Lauku atbalsta dienesta direktora vietnieks Indulis Āboliņš 



3. Ministra biroja vadītājs Māris Gelsbergs 

4. Zemkopības ministrijas parlamentārais sekretārs Normunds Šmits 

5. Ministra padomnieks Artūrs Graudiņš 

6. Ministra padomnieks Dainis Karols 

7. Biedrības “Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācija” 

padomes priekšsēdētāja 

Ināra Šure 

8. Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētāja 

Sandra Eimane 

9. Zemkopības ministrijas Valsts sekretāra vietniece Pārsla Rigonda 

Krieviņa 

10. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktore 

Liene Jansone 

11. Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta Valsts atbalsta plānošanas nodaļas vadītāja 

vietniece 

Agrita Karlapa 

12. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta direktors 

Zigmārs Ķikāns 

13. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas nodaļas vadītāja 

Dace Freimane 

14. Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas nodaļas 

vadītājas vietniece 

Evita Kozlovska 

 

Ministru kabineta 2022. gada 6. decembra noteikumu Nr. 769 “Lauksaimniecības 

konsultatīvās padomes nolikums” 18. punktā noteikts, ka Padome ir lemttiesīga, ja tās 

sēdē piedalās vairāk nekā puse no padomes locekļiem.  

Padomes sēdē piedalās 11 (vienpadsmit) Padomes locekļi, tāpēc Padome ir lemttiesīga. 

 

Padomes sēdes protokolētāja: Zemkopības ministrijas Tirgus un tiešā atbalsta 

departamenta Tirgus kopējās organizācijas nodaļas vadītājas vietniece Evita 

Kozlovska. 

 

SĒDES DARBA KĀRTĪBA 

 

Darba kārtība: 

1. Ministra uzruna. 

2. Organizāciju pārstāvju ziņojumi par situāciju un aktuāli risināmiem jautājumiem – 

NVO pārstāvji. 

3. Par Eiropas Komisijas (EK) ārkārtas finansiālo atbalstu sektoriem, kurus skārušas 

īpašas problēmas, kas ietekmē lauksaimniecības produktu ražotāju ekonomisko 

dzīvotspēju – Zemkopības ministrija. 

1. Ministra uzruna.  

Pieci stratēģiskie virzieni: 1) birokrātijas mazināšana; 2) iekšējā patēriņa veicināšana; 

3) nacionālajām interesēm atbilstošs zaļais kurss; 4) kvalitatīva un moderna 

profesionālā izglītība un mūžizglītība; 5) dabas resursu ilgtspējīga izmantošana.  



Lai nodrošinātu caurspīdīgumu, Zemkopības ministrijas (turpmāk – ZM) mājas lapā 

tiks publicēta informācija (līdz valsts sekretāru vietnieku līmenim) par organizētām 

tikšanām ar nevalstisko organizāciju (turpmāk – NVO) pārstāvjiem – organizācijas 

nosaukums, personas, laiks un vieta, tēma. 

 

Papildus ministrs sniedza informāciju, ka valdībā ir panākta vienošanās par papildus 15 

milj. eiro piešķiršanu lauksaimniecības nozarei 2024. gadā: 12 milj. eiro - paredzot 

kredītprocentiem un apdrošināšanai un 3 milj. eiro – augļkopības un dārzeņkopības 

konkurētspējas un eksportspējas veicināšanai, investīcijām (Pievienotās vērtības 

nodokļa (turpmāk – PVN) samazinājums augļiem un dārzeņiem turpmāk vairs nebūs, 

jo vienošanās par PVN samazinātās likmes piemērošanu turpmākajos gados netika 

panākta, ņemot vērā, ka tas atstāj negatīvu ietekmi uz valsts budžeta ieņēmumiem  

vairāk nekā 30 milj. eiro apmērā). 

 

2. Organizāciju pārstāvju ziņojumi par situāciju un aktuāli risināmiem 

jautājumiem. 

Sandra Eimane (Jauno Zemnieku klubs (turpmāk - JZK)): Informē, ka pārstāv vairākas 

nozares, pārstāv jauniešu jauno lauksaimnieku intereses, seko līdzi Eiropas Savienības 

(turpmāk – ES) regulējumam. Jau tagad sāks strādāt pie vilku un citu meža dzīvnieku 

jautājuma, pārtikas ķēdes.  

 

Jānis Miezītis (Lopkopības saimniecību asociācija (turpmāk – LSA) ): Ļoti smags gads, 

sausums un pēc tam mitrums. Ir likvidējušās pāris lielas saimniecības. Vajadzētu 

turpināt diskusijas par samazināto PVN piena nozarē. 

 

Gustavs Norkāklis (Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības asociācija (turpmāk – 

LBLA)): bioloģiskās nozares stiprināšana ir būtisks jautājums. Samazinās bioloģisko 

saimniecību skaits un platības. Rīcības plānā attiecībā uz bioloģisko nozari ir pārāk 

mazas ambīcijas. Komisārs Voicehovskis ir norādījis, ka ES līmenī bioloģiskā 

lauksaimniecībai ir jābūt kā prioritātei. Izglītība bioloģiskajā ražošana varētu būt 

prioritārs jautājums. Nozīmīgs ir ēdināšanas jautājums skolās, īpaši bioloģiskās pārtikas 

nodrošināšana, labs ir ne tikai Somijas piemērs, bet labāks piemērs ir Dānija. 

Sertifikācijas izmaksas pieaugušas par 20%.  

 

Agita Hauka (Latvijas Zemnieku Federācija): Iestājas par maziem un vidējiem 

zemniekiem un par apdzīvotiem un ekonomiski aktīviem Latvijas laukiem. Izglītība un 

mūžizglītība ir ļoti svarīgs jautājums.  

 

Guntis Gūtmanis (Lauksaimnieku organizāciju sadarbības padome (turpmāk - LOSP): 

Pārstāv plašu nozaru spektru. Aitu nozarei ir milzīgas problēmas par vilku postījumiem. 

Augļu un dārzeņu nozarē sarunas par PVN samazināto likmi jāturpina, tas deva iespēju 

nozarē palielināt algas, izkāpt no ēnu ekonomikas. Svarīgs jautājums ir purvu nomas 

termiņi – jo daudziem šie nomas līgumu termiņi ir palikušu mazāk par 7 gadiem un līdz 

ar to nevar pretendēt uz atbalstiem. Nepieciešamas trīspusējas sarunas ar Meža 

dienestu. Neieciešama diskusija par datu ievadi. Pieņemot ES vai nacionālos 



regulējumus, jābalstās uz datiem, un savlaicīgi jārunā ar nozari, ņemot vērā 

ģeogrāfiskos apstākļus un vietējos resursus. Neieciešama lauksaimniecības attīstības 

stratēģija, kas balstīta pētījumos un aprēķinos. Ir jāsaprot, ka pārtikas nodrošinājums ir 

nacionālās drošības jautājums. Nopietns jautājums ir āfrikas cūku mēris. Jāturpina 

sarunas par atbalsta neaplikšanu ar iedzīvotāju ienākuma nodokli (turpmāk – IIN), kā 

arī par IIN nepiemērošanu zemes pārdošanas darījumiem ar.  

 

Jānis Šolks (Piensaimnieku centrālā savienība): Ir pienācis brīdis, kad visiem jādomā 

kopā par stratēģiju – no lauka līdz galdam. Lai to realizētu, ir virkne jautājumu, kas 

jāapskata. Pamata lietas – investīcijas, ieguldījumi materiālos aktīvos nākamā kārta 4 

gadu ciklam, ir virkne priekšlikumu eksportspējas veicināšanai, konkurences 

stiprināšanai. Eksporta atbalsts, kas saistīts ar pārtikas ražošanu un ko administrē gan 

Agroresursu un ekonomikas institūts, gan arī Latvijas Investīciju un attīstības aģentūra 

– būtu jāapvieno, lai mazinātu birokrātiju un noteikumiem jābūt vienkāršākiem. 

Vietējais tirgus – veikalu uzcenojumi. PVN samazinātā likme – ja ne visai pārtikai, tad 

vismaz pienam, maizei, gaļai.  

 

Ināra Šure (Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācija): Uzņēmēji ir stabilizējušies, bet ir 

nepieciešams darbaspēks. Tā trūkums aptur eksportu un izrāvienu, nodokļu samaksu 

valsts budžetā. Ādažos ir atklāta modernākā cepumu ražotne, kurā investēti 200 milj. 

euro un 400 darbiniekiem, 75% eksports paredzēts uz Skandināviju, bet darbinieki tiek 

migrēti no dažādām rūpnīcām. Ir konkrēti priekšlikumi izmaiņām likumdošanā, kas jau 

iesniegti ZM un iesniegs vēlreiz. Darbaspēks ir nepieciešams tieši zemākajā līmeņi – 

operatori, strādnieki.  

 

Juris Lazdiņš (Zemnieku saeima (turpmāk - ZS): Sarežģīts gads. Ilgtermiņa jautājums 

ir KLP stratēģiskais plāns, kas ir nepilnīgs, turklāt tā precizēšanai ir noteikti stingri 

ierobežojumi. Lauksaimniecības politika ir kļuvusi pārāk sarežģīta. Atcelt uz gadu 

pašreizējo LIZ Pārvaldības sistēmas izmantošanu, līdz brīdim, kad tā kļūs pretendentam 

draudzīga. 

 

Andris Gargurnis (Lauksaimnieku apvienība): Pārstāv austrumu reģiona 

lauksaimniekus. Problēmas rada gan atrašanās vieta, gan atšķirīgāks klimats.  

 

Rolands Feldmanis (Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu asociācija): Kooperatīvu 

apvienošana, stiprināšana, pārstrādes jaudas attīstīšana. Zirņu pārstrādes rūpnīca viens 

no projektiem.  

 

3. Par Eiropas Komisijas (turpmāk - EK) ārkārtas finansiālo atbalstu sektoriem, 

kurus skārušas īpašas problēmas, kas ietekmē lauksaimniecības produktu 

ražotāju ekonomisko dzīvotspēju 

Dace Freimane (ZM): Iepazīstina ar priekšlikumiem par ES ārkārtas atbalsta sadales 

principiem Latvijā, kā arī metodiku, kādā veidā tika noteiktas klimatisko un globālo 

apstākļu ietekmētās lauksaimniecības nozares. ES ārkārtas atbalsta galvenie piešķīruma 

principi - pienākas visskartākajām nozarēm, tikai ietekmētajiem lauksaimniekiem un 

samērojams ar kaitējumu. Paziņojums EK jāsniedz līdz2023.gada 30.septembrim par 



atbalsta izmaksas principiem. 3,012 milj. eiro paredzēts pavasara salnās skartajai augļu 

un ogu nozarei un 3,78 milj. eiro - atbalsts lopbarības iegādei lopkopības nozarei (piena, 

liellopu, aitu, kazu un zirgu nozarēm). Lai noteiktu cietušās nozares, izmantoti LDC, 

LLKC, AREI dati, kā arī ņemti vērā salnu apsekojumi augļkopības nozarē. Pamatā ir 

AREI LEK dati 2020 - 2022. Savukārt 2023. gada prognozēm ir ņemti vērā cenas, 

prognozētās ražas, platības, produkcijas saražotie apjomi, dzīvnieku skaits. Izmaksu 

aprēķiniem izmantoti AREI 1. un 2. ceturkšņa dati par ražošanas resursu cenām un 

piemērots Latvijas bankas inflācijas %, bet katrai nozarei, ņemot vērā nozares izmaksu 

struktūru, izmantots atšķirīga izmaksu izmaiņu %. Noteiktas ieņēmumu un izmaksu 

izmaiņas (2023 vs vidējais 2020-2022). Tika aprēķināta starpība starp ieņēmumu un 

izmaksu starpībām. Vai 2023. gadā prognozētie ieņēmumi, kas salīdzināti ar 3 gadu 

vidējiem, sedz 2023. gada izdevumus (kas salīdzināti ar 3 gadu vidējiem izdevumiem). 

Cūku, mājputnu, olu, dārzeņu un pākšaugu nozarēs zaudējumi netiek konstatēti. Lai 

salīdzinātu nozares savā starpā, aprēķinātie ekonomiskie zaudējumi 2023. gadā ir 

salīdzināti ar attiecīgās nozares izlaidi 2022. gadā. Visvairāk skartās nozares ir ganāmie 

mājlopi un augļi un ogas. Pret izlaidi tādām nozarēm kā graudi, ekonomiskie zaudējumi 

ir zem 20% no izlaides.  

Atbalsts pavasara salnās skartajai augļu un ogu nozarei – ietvertas tikai mainīgās 

izmaksas, tikai par tām pamata darbībām, kas nepieciešamas, lai nākamajā gadā 

nodrošinātu ražu. Ietverts arī darba spēks, kas nepieciešams šo aktivitāšu veikšanai. 

Atbalsts paredzēts tikai tiem audzētājiem, kas savus dārzus pieteica un platības tika 

apsekotas. Atbalsts veidojas pēc šādas formulas: noteiktā atbalsta likme * cietusī platība 

* postījuma intensitāte. Pretendenta iesniegums jāiesniedz līdz 2023. gada 1. 

novembrim, atbalstu administrēs LAD.  

Atbalsts lopbarības iegādei lopkopības nozarei (piena, liellopu, aitu, kazu un zirgu 

nozarēm) - arī noteikta vienota likme. Mērķis atbalstīt tos ganāmos mājlopus, lai 

uzturētu ganāmpulka turpināšanu. Ņemtas vērā pirktās un pašražotās lopbarības 

izmaksas 2022. gadā (LLKC dati). Ir izstrādāti 2 varianti, kur ir atšķirīgas dzīvnieku 

grupas. Tiek vērtēti ieņēmumi saimniecības līmenī  - 2023. gada ieņēmumi no 

lauksaimnieciskās darbības saimniecības līmenī ir par 20 % mazāki nekā 50 % no 2022. 

gada deklarētajiem ieņēmumiem. Ja lauksaimnieks uzskata, ka lauksaimniekam tomēr 

2022. gada 1. pusgadā bija lielāki ienākumi nekā sanāk pēc formulas, tad viņam ir 

tiesības iesniegt operatīvos datus par 2022. gada 1. pusgadu. Iesniegums jāsniedz līdz 

2023. gada 1. decembrim, jo pārraudzības dati par periodu no 2022. gada 1. oktobra 

līdz 2023. gada 30. septembrim būs tikai decembrī. Noteikumos būs norādīta 

maksimālā likme. Jo lielāks dzīvnieku skaits tiks pieteikts, jo mazāka atbalsta likme, 

kas var samazināties līdz minimālajai likmei, ja tiek pieteikti visi dzīvnieki.  

Guntis Gūtmanis (LOSP): Liela daļa lopkopības saimniecību ražo graudus. Ja ir 

pārtikas kvalitātes graudi, tad tie tiek pārdoti un vietā nopirkti lopbarības kvalitātes 

graudi. Tas, kurā mēnesī graudi tiek pārdoti, var ietekmēt ieņēmumu kritumu. Vai 

nebūtu jāņem 6 mēneši šajā gadā pret attiecīgiem pagājušā gada mēnešiem? Ierosina, 

ka piena lopkopībā ņem vērā 2022. gada ieņēmumus par pienu 50 % pret šī gada 6 

mēnešu ieņēmumiem par pienu, kas pārrēķināti uz vienu liellopa vienību. 



Dace Freimane (ZM): Ja skata ieņēmumus tikai konkrētai nozarei, tad lauksaimniekam 

šādi detalizēti dati būs jāsagatavo un jāiesniedz pašam. LAD var redzēt tikai kopējos 

ieņēmumus no lauksaimniecības. 

Guntis Gūtmanis (LOSP): Varbūt paredzēt izvēles iespējas.  

Ģirts Krūmiņš (Lauku atbalsta dienests): Var būt arī saimniecības, kas šogad 

paplašinājušās, tad viņas automātiski krīt ārā no sistēmas. Varbūt var skatīties 

dzīvnieku skaitu LDC.  

Juris Lazdiņš (ZS): Kāpēc ES ārkārtas atbalstu nevar izmantot aizdevumiem? Par 

metodiku: saimniecību līmenī graudu cena ir 190 eiro/t, vai šādas cenas ir izmantotas 

metodikā? Cietušo nozaru aprēķināšana ir sarežģīta un lauksaimniekiem būs nesapratne 

par to, kādus datus būs jāsniedz. Lietuvā kompensē, ja piena cena samazinājusies zem 

34 centiem. Atbalsta ES ārkārtas atbalstu augļu un ogu nozarei. 

Dace Freimane (ZM): Lietuvā ir “helihoptera nauda” un turklāt atbalsts orientēts uz 

mazajām saimniecībām (atbalsta griesti 20 000 eiro vienam saņēmējam). ZM metodikā 

izmantoti tikai oficiālie dati, ko nozare pati noziņo.  

Rigonda Krieviņa (ZM): Attiecībā uz jautājumu, kāpēc ES atbalstu nevar izmantot 

aizdevumiem, skaidro, ka tika sagatavots un nosūtīts projekts, kādā veidā plānots 

izmaksāt atbalstu. Tika saņemta skaidra EK atbilde, ka tas nav atbalstāms. Nauda 

nepaliek cietušajam lauksaimniekam, jo tā nav kompensācija, bet gan aizdevums, kā 

rezultātā atgriežas akciju sabiedrībā “Attīstības finanšu institūcija “Altum””. 

Jānis Miezītis (LSA):  Vai govis arī ir ganāmais mājlops? Kāpēc tik daudz dzīvnieku 

un atšķirīgas likmes? Atbalsta LAD ierosinājumu, ka likme ir par dzīvnieku vienību.  

Rigonda Krieviņa (ZM): Piekrīt, ka nosaukumu var nomainīt.  

Armands Krauze (ZM): Atbalsts ir mērķtiecīgs un to saņems tie, kuri ir cietuši un 

kuriem tas ir nepieciešams.  

Gustavs Norkāklis (LBLA): Šobrīd tieši lopkopības nozarei tiek paredzēti tikai 3 milj. 

eiro un vēl ministrs informēja par papildus 12 milj. eiro. ES ārkārtas atbalstu saņēma 

pateicoties piena nozarei, bet lielākā daļa aiziet aizdevumiem. Abi varianti nav 

atbalstāmi. Dalīšana pēc izslaukuma nav atbalstāma, jo 90 % no bioloģiskajām 

saimniecībām saņemtu mazo atbalstu. Priekšlikumā neredz, kur ir ņemtas vērā 

bioloģisko saimniecību izmaksas. Aitu un kazu atbalsta likme ir neatbalstāma, jo tās ir 

smieklīgi mazas. Turklāt, nav jēri un kazlēni ietverti atbalstāmo dzīvnieku sarakstā. Dēļ 

sausuma visvairāk cieta tieši mazās un vidējās saimniecības, kuras neņem aizdevumus. 

Atbalsta, ka lopkopībai nepieciešams atbalsts, bet ne ar šādu pieeju.  

Guntis Gūtmanis (LOSP): Kopumā atbalsta. Var piekrist 2. variantam. Dalījums 

izslaukumā sarežģī, bet ciltsdarbā arī ir šāds izslaukums, jo, lai lielāks būtu izslaukums, 

nepieciešama vairāk un kvalitatīvāka barība. Regulā ir teikts, ka Latvijai un Lietuvai 

ņemts vērā piena cenu samazinājums. Būtībā visa pārējā nauda būtu jāpārdala tikai 

pienam, bet solidāri tiek sadalīts arī citiem lopiem. Nosaukumā nomainīt, ka tiek nav 

ganāmie mājlopi, bet vienkārši lopkopības nozarei. Piena nozarē nesaņems visi, jo 

joprojām atsevišķi saimnieki saņem pat 45 centus. Piena nozare kopš februāra katru  



mēnesi zaudē ap 5 milj. eiro. Atbalsts ir ļoti mazs, bet tas sniegs iespēju vismaz kaut 

kādu papildus finansējumu iegūt.  

Gustavs Norkāklis (LBLA): Varbūt visus 6,8 milj. eiro novirzīt lopkopības nozarei, lai 

lielākas likmes. Kas būs tām nozarēm, kas nemaz neizmanto aizdevumus? Aizdevumi 

ir mērķēti 2000 lauksaimniekiem. Nepieciešams noteikt likmi uz dzīvnieku vienību.  

Juris Lazdiņš (ZS): Kā noteikt cietušo lauksaimnieku? Turklāt, ceturtais un piektais 

pļāvums šogad ir bijis izcils.  

Dace Freimane (ZM): Cietušā lauksaimnieka kritērijs ir ieņēmumu kritums par 20 %. 

Attiecībā uz lopbarību, ZM sazinājās ar LLKC, kas skaidroja, problēmas ar lopbarības 

apjomu un kvalitāti pastāv. Pirms trešā pļāvuma bija savākta aptuveni 40 – 60 % 

lopbarības, turklāt daudziem pirmais pļāvums jau ir noēsts. Nav zināms, kāds būs 

rudens un vai būs kukurūza. Salmi vieni paši neder, nepieciešami papildbarība.  

Guntis Gūtmanis (LOSP): Piekrīt, ka aitu un kazu nozarē aizdevumi nestrādās, ļoti maz 

ir tādu lauksaimnieku, kuri ņem kredītus. Apgrozāmie līdzekļi ir nepieciešami visiem.  

Rigonda Krieviņa (ZM): Ierosina palikt pie 1. varianta, bet bez izslaukuma kritērija 

slaucamām govīm.  

Gustavs Norkāklis (LBLA): Varbūt jāparedz atbalstu par zālājiem, jo cieta tie. Turklāt 

būtu jāparedz atbalsta griesti kā Lietuvai  viena saimniecība var saņemt ne vairāk kā 

20 000 eiro. Tad arī likmes būtu augstākas. Šim ir jābūt sociāli atbildīgam atbalstam, 

kad lielākajiem, kas ir spēcīgi attīstījušiem, tiek paredzēts mazāks atbalsts. Atbalstu 

mērķēt mazajiem un vidējiem lauksaimniekiem. Lielajiem ir citas iespējas – kredīti un 

aizdevumi. Mazās saimniecības samazinās.  

Guntis Gūtmanis (LOSP): Norāda, ka arī lielām saimniecībām šobrīd ir slikti, tiek 

izcirsti meži un izkauti lopi.  

Juris Lazdiņš (ZS): Jautā, par kuriem periodiem jāpierāda 20 % samazinājums.  

Dace Freimane: 2023.gada 1. pusgads tiek līdzināts pret 50 % no 2022. gada 

saimniecības ienākumiem. 

Attiecībā uz G.Norkārkļa priekšlikumu par atbalstu zālājiem, informē, ka arī šis aspekts 

tika izvērtēts, bet šajā gadījumā šeit zaudētāji būtu tie lauksaimnieki, kuriem ir intensīva 

saimniekošana un platības ir mazākas. 

Rūdolfs Pulkstenis (JZK): Mazs finansējums, kas sarežģīti administrējams. 

Nepieciešama viena likme. Neatbalsta, ka katram lauksaimniekiem ir jāpierāda 

samazinājums. Jautājums, ja nodokļu parāds ir 150 eiro, tad atbalstu nevar saņemt? 

Ģirts Krūmiņš (LAD): Ja ir nodokļu parāda atmaksas grafiks ar Valsts ieņēmumu 

dienestu saskaņots, tad atbalsts tiek izmaksāts.  

Rigonda Krieviņa (ZM): Regula nosaka, ka atbalsts ir paredzēts tikai cietušajiem 

lauksaimniekiem.  



Armands Krauze (ZM): Datus LAD saņem no gada pārskatiem par 2022. gadu, tādējādi 

lauksaimniekam ir jāiesniedz tikai par šo gadu operatīvie dati. Lauksaimniekiem ir 

jāsagatavo praktiski tikai viens dokuments.  

Attiecībā uz diskusiju par periodu, uz kādu tiks ņemts dzīvnieku skaits, Armands 

Krauze ierosina ņemt vidējo periodā no 2023. gada 1. janvāra līdz 2023. gada 1.  

oktobrim. 

Guntis Gūtmanis (LOSP): Pēc diskusijām vēlas saņemt precizēto variantu.  

Gustavs Norkāklis (LBLA): Lūdz sagatavot variantu, kad atbalsts ir uz liellopu vienību 

un otrs variants - ar atbalsta griestiem.  

 

Nolemj: 

1) Atbalsts pavasara salnās skartajai augļu un ogu nozarei atbalstīts ZM piedāvātajā 

variantā (1.pielikums). 

2) Atbalsts lopbarības iegādei lopkopības nozarei (piena, liellopu, aitu, kazu un zirgu 

nozarēm): 

a. precizēt atbalsta nosaukumu; 

b. noteikt vienu atbalsta likmi uz vienu nosacīto liellopu vienību; 

c. atbalstīt 1. variantu attiecībā uz dzīvnieku grupām, kuras ieskaitīt likmes 

aprēķinā (t.i., slaucamās govis, teles no 12 mēnešu vecuma, zīdītājgovis, 

nobarojamie jaunlopi no 6 mēnešu vecuma, kazu mātes, aitu mātes, 

pieaudzis zirgs, jaunzirgs), kā arī jērus un kazlēnus;  

d. atbalstīt a) variantu ienākumu samazinājuma aprēķināšanai (t.i., 2023.gada 

ieņēmumi no l/s darbības saimniecības līmenī ir par 20% mazāki nekā 50% 

no 2022. gada deklarētajiem ieņēmumiem); 

e. nosacītās liellopu vienības aprēķina par periodu no 2023.gada 1.janvāra līdz 

2023.gada 1.oktobrim (vidējais dzīvnieku skaits). 

3) Zemkopības ministrijai precizēto atbalsta lopbarības iegādei lopkopības nozarei 

priekšlikumu nosūtīt Lauksaimniecības  konsultatīvās padomes sēdes locekļiem 

līdz 2023. gada 26. septembra dienas beigām (2.pielikums). Termiņš komentāru 

sniegšanai 2023. gada 27. septembris dienas beigas. 

4) Pamatojoties uz 2023. gada 27. septembra atsūtītajiem komentāriem saskaņā ar šī 

protokola 3.punktu (3.pielikums), noteikumu izstrādes laikā vienoties par 

Zemkopības ministrijas piedāvāto jauno priekšlikumu zaudējumu aprēķina 

formulai saimniecību līmenī attiecībā uz atbalstu lopbarības iegādei lopkopības 

nozarei, kas iekļauts 3. pielikuma 1.-3. punktā. 

5) Par atbalstā lopbarības iegādei lopkopības nozarei iekļaujamiem dzīvnieku 

vecumiem vienoties noteikumu izstrādes laikā. 

 

Pielikumā:  

1) Zemkopības ministrijas priekšlikums atbalstam pavasara salnās skartajai augļu un 

ogu nozarei. 



2) Zemkopības ministrijas precizētais atbalsta lopbarības iegādei lopkopības nozarei 

priekšlikums, kas nosūtīt Lauksaimniecības  konsultatīvās padomes sēdes 

locekļiem līdz 2023. gada 26. septembra dienas beigām. 

3) Izziņa par saņemtajiem komentāriem pēc 2023. gada 26. septembra Lauksaimnieku 

Konsultatīvās padomes sanāksmes par ES ārkārtas atbalstu lauksaimniekiem. 

 

SĒDES NOSLĒGUMS 

A.Krauze sēdi pasludina par slēgtu plkst. 11.15.  

 

 

Padomes priekšsēdētājs      A.Krauze 

 

 

Sēdi protokolēja:        E.Kozlovska 
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ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


